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FILIP CARVA VYHRÁL SOUTĚŽ
O VIDEO POHLEDNICI MĚSTA
Přečtěte si, jak video pohlednice v
angličtině (ALL ABOUT MILOVICE)
vznikla
ČTĚTE NA STRANĚ 2

ROZHOVOR S JANINOU Z
ROBINSONOVA OSTROVA
Zkusili jsme oslovit účastníky druhé
řady Robinsonova ostrova pro
rozhovory. A oni souhlasili!
ČTĚTE NA STRANĚ 8

Březen - setkání DZ s poslanci - Ing. Milan Pour a 
Mgr. Helena Langšádlová

absolvovali prohlídku budov
Poslanecké sněmovny, mohli
usednout do lavic dospělých
poslanců. Výjezdní zasedání
dětského zastupitelstva
v Poslanecké sněmovně
pomohla žákům zorganizovat
paní poslankyně Helena
Langšádlová. Paní poslankyně
se s dětmi i setkala při příjemné
diskusi.
Zuzka Šlajsová z DZ nám
prozradila: "Na prohlídku
Poslanecké sněmovny může jít
kdokoliv, ale sednout si na místo
poslanců se jen tak někomu
nepoštěstí! Z tohoto pohledu byl
zážitek úplně jiný než z galerie.
Setkání s paní Langšádlovou
bylo více než skvělé, je to
opravdu inteligentní a příjemná
dáma, se kterou se dá báječně
komunikovat. Naši práci
na projektu nové místo
ozvláštnilo, skvěle se zde
pracovalo."

autor článku:
KATEŘINA BERÁNKOVÁ

třída 6.B

foto: Marie Znamenáčková

Dětské zastupitelstvo naší školy
mělo 12. března schůzku
s panem starostou Milanem
Pourem na radnici. Pan
starosta je zároveň i poslancem
Parlamentu ČR. Zastupitelstvo
představilo panu starostovi své
projekty, na kterých aktuálně
pracuje. Zastupitelé poděkovali
za příspěvek na ubytování
v Památníku Terezín, kam
zastupitelstvo vyrazilo bádat
po osudu pana Bohumila
Suchardy, který v Terezíně
zemřel.

Kdo to byl Bohumil Sucharda
a proč se mu DZ věnuje?
Pan Sucharda byl milovickým
starostou od roku 1931 do roku
1944, kdy byl zatčen gestapem
a poté vězněn v Terezíně. Pan
Sucharda se narodil 31. března
1882 v obci Železnice. Po studiu
reálky v Jičíně pracoval jako
poštmistr v Milovicích. V rámci
protifašistického odboje pan
Sucharda měl za úkol podávat
zprávy o pohybech a stavu
německého vojska v Milovicích.
Gestapo jej odvleklo do Mladé
Boleslavi k výslechům
a následně jej předává do Malé
pevnosti, věznice pro politické
vězně. Bohužel pan Sucharda
v Terezíně umírá 7. května 1945.
Dále členové DZ pozvali pana
starostu na připravovanou
vernisáž výstavy Školákem
ve válečných letech. Pan
starosta svou účast přislíbil
a připraví si i krátký proslov.
Poté dostalo DZ prostor

foto: David Jágr

pro otázky ohledně Milovic.
Žáci se ptali na stavbu bazénu
a dozvěděli se, že letošní léto
bazén hotov ještě nebude, ale
mohli bychom se již brzy
vykoupat v prostoru vedle
plánovaného koupaliště, v
přírodním biotopu.
 
A to nebylo jediné setkání
s vysoce postaveným politikem
ČR. Dětské zastupitelstvo mělo
možnost 26. března zasedat
v prostorech Poslanecké
sněmovny Parlamentu ČR.
Mimo vlastní jednání dětského
zastupitelstva a práci
na aktuálních tématech, žáci DZ

Časopis TUŽKA získal ve 
Středočeském kraji první a 
druhé místo!! A tím pádem 
postup do celorepublikového 
kola!

foto: Pavla Vojtková

Autoři článku: Ivona Štychová,
Michal Micka, David Kosjak

foto: Archív Vyšší odborné školy publicistiky

Kde jsme posbírali všechny
tyhle ceny? V Praze, na Vyšší
škole odborné publicistiky
na Vyhlášení školního časopisu
roku 2018. Den to byl opravdu
báječný, na začátku dopoledne
jsme absolvovali dva workshopy
dle svého výběru. Vybrali jsme
si fotografický kurz, kde jsme se
učili fotit portréty lidí a naučili
nás, jak zacházet s foťákem.
Jako druhý workshop jsme si
vybrali, jak správně točit
reportáže nebo rozhovory.
Naučili nás, jak mít hezký záběr
a zvuk a kde máme, co umístit,
aby byla reportáž co
nejzajímavější. Po skončení
všech workshopů přišlo
vyhlášení. My jsme se umístili
hned ve 4 kategoriích. První

místo za webový magazín,
k tomu cena za Titulku a také
Grafiku. A k tomu jsme získali
ještě druhé místo v kategorii
základní školy 1.-2. stupeň
tištěný časopis.
Je to skvělý pocit, že někdo, kdo
s časopisy a novinami pracuje,
ocenil naši práci. A to je nás
v redakci jen 10 šesťáků
společně s paní učitelkou Janou
Třetinovou.
Nově získané vědomosti
o rozhovorech a reportážích
jsme hned využili
při rozhovorech se zajímavými
a známými hosty, které jsme
pro naši Tužku oslovili. A oni?
Souhlasili, těšte se!!! :)
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Rozhovor s paní učitelkou 
Legézovou

foto: Archív paní učitelky Legézové

Kde jste se narodila? V Žatci,
ale žila jsem v České Lípě a v
Mostě. Nedávno jsme se
přestěhovali do Nymburka.
Jaké předměty ráda učíte?
Blízké mi jsou humanitně
zaměřené předměty a výtvarná
výchova. Mám ráda třeba
akvarelovou malbu.
Jaký pro Vás byl první školní
den? Příjemný, ale trochu
hektický. Je to vždy trochu
zvláštní, vrátit se do školy
po delší době.
Co děláte ve volném čase?
Ráda cestuji, což většinou končí
objevováním veganských
restaurací a hipsterských
kaváren Jinak chodím
na hardcorové koncerty a v létě
jezdím na festival Fluff Fest.
Ráda trávím čas se svou rodinou
a s kamarádkami/kolegyněmi.
Věnuji se také lektorování
pro Jeden svět na školách a pro

organizaci, která se zaměřuje
na prevenci sexuálního násilí
Konsent.
Jaké předměty učíte?
Na druhém stupni výchovu
k občanství, výchovu ke zdraví
a výtvarnou výchovu. Na prvním
stupni vlastivědu, český jazyk,
výtvarnou výchovu a osobnostní
a sociální výchovu.
Proč jste se rozhodla být
učitelkou? Protože mě tato
práce baví. Myslím si, že je
smysluplná a užitečná. Ráda
pracuji s dětmi, a pokud se nám
něco povede, je to skvělý pocit.
Největší odměnou pro mě je,
když jsou mí žáci spokojení
a motivovaní k přemýšlení
o světě a o tom, co by třeba
chtěli změnit k lepšímu.
Jaké předměty nerada učíte?
Chemii, ta mě nikdy nebavila…

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ
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autor článku:
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Rozhovor s paní asistentkou 
Brynychovou

1. Baví Vás práce asistentky?
Ano, práce asistentky mě baví
a maximálně naplňuje.I
když bývá mnohdy velmi
náročná.
2. Jaká máte ráda zvířata?
Těch by bylo:)
3. Jak dlouho pracujete
na naší škole? 5 let.
4. Jakou barvu máte ráda?
Nemám žádnou vyloženě
oblíbenou
5. Jaké máte koníčky? Knihy
a tvorby knižního blogu, sport,
omalovánky pro dospěláky,
háčkování.
7. Jaké máte ráda jídlo? Top je
určitě smažený sýr, hranolky

a tatarka.
8. Čím jste chtěla být jako
malá? Ošetřovatelkou koní,
spisovatelkou, žurnalistkou.
9. Co Vás baví na práci
ve škole? Asi okamžiky, kdy je
na dítěti vidět, jak moc ho těší
fakt,že se mu podařilo něco
zvládnout.
10. Co děláte ve volném čase?
Čtu, sportuji, starám se o koně,
vybarvuji nebo háčkuji.
11. Jaký sport Vás zajímá?
Dostihový sport, badminton,
běh.
12. Jaký je váš pocit,
když vejdete do práce? Že,
jsem svým způsobem"doma".
13. Máte domácí
mazlíčky?
Mám devítiletého dobrmana.

autor článku:
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Rozhovor s Filipem Carvou, 
žákem třídy 9. B
Je to přímo skvělé! Filip vyhrál
celorepublikovou soutěž -
VIDEO POHLEDNICE SVÉHO
MĚSTA v angličtině. Celá
redakce školního časopisu Tužka
mu gratuluje k tomuto velkému
úspěchu.
Filipe, co Tě vedlo k tomu se
do soutěže přihlásit? O soutěži
mě informovala paní ředitelka,
která mi navrhla, zda bych to
nechtěl zkusit. Našel jsem si
informace o soutěži na internetu
a rozhodl jsem se to zkusit.
Jaké dovednosti byly k celému
natáčení video pohlednice
potřeba? Myslím si, že umím
dobře anglicky a taky mi jde
natáčení a střih videa. To vše
bylo podstatné pro tvorbu
pohlednice.
Podle čeho ses rozhodoval,
jaké informace do videa
zahrneš? Rozhodoval jsem se
podle toho, jaké informace by
zahraniční turista ocenil, co by
ho mohlo na Milovicích
zaujmout. Právě proto se
ve videu objevuje Italský
hřbitov, Mirakulum, kostel sv.
Kateřiny a milovická rezervace
divokých koní.
Viděli jsme, že se ve videu
objevila i naše škola. Proč? Je

foto: Filip Carva

to z důvodu toho, že sem chodím
a jsem za to rád.
Kdo Ti s videem pomáhal?
Hodně mi pomohli rodiče,
jednak mě podporovali
a zároveň mi dělali kameramany.
Poděkovat bych chtěl také
vedení města Milovice
za podporu a třeba i za to, že mi
umožnili natáčet u mozaiky
Družba mimo návštěvní dobu.
Co jsi vlastně vyhrál? Asi
nejhodnotnější cena byl poukaz
od Cambridge University
na získání certifikátu
z anglického jazyka, úroveň B2,
který mi nahradí maturitní
zkoušku z AJ.

autor článku:
JANA TŘETINOVÁ

Rozhovor s paní asistentkou 
Bíbovou

Líbí se Vám ve škole? Ano, líbí
se mi moc.
Proč jste se rozhodla být paní
asistentka?Skončila mi smlouva
ve školce a chtěla jsem zůstat
pracovat ve školství.
Chcete se někdy stát paní
učitelkou?Paní učitelka už jsem,
školková.
Kolik Vám je let? Kde jste se
narodila? Je mi 32 a narodila
jsem se v Praze.
Jakou máte ráda barvu?
Černou, bílou a šedou.
Jaké je Vaše nejoblíbenější
jídlo?Mám ráda čínu.
Děláte nějaký sport?Jezdím
na kole a bruslích.
Proč jste se rozhodla pracovat
právě na naší škole? Dostala
jsem nabídku od paní ředitelky
a protože jsem na tuto školu

slýchala jen pozitivní ohlasy,
neváhala jsem. 
Odkdy bydlíte
v Milovicích?Od roku 2009.
Co se Vám líbí na škole?Líbí se
mi práce v klubovně,
protože spíš než na X-BOX,
chodí děti za mnou si popovídat
a to mě těší. 
Co se Vám tady nelíbí?Nelíbí
se mi dlouhé fronty v jídelně
a nedostatek míst na sezení
pro děti. Některé dny jsou
opravdu strašné. Bylo by fajn
tento problém do budoucna
vyřešit, i když si myslím, že už
se na tom jistě pracuje. 

autor článku:
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Noc s Andersenem

Každý na naší škole již určitě ví,
kdo je Hans Christian Andersen
Je pravda, že když jsme se ptali
těch nejmenších, padla
i odpověď, že díky němu spíme
ve škole :) :). Hodně z nás určitě
zná nejméně jednu jeho
pohádku. Ale věděli jste, že je
autorem 156 pohádek? To je
opravdu úžasné číslo. Téměř
polovinu roku bychom s jeho
pohádkami mohli strávit,
kdybychom každý den jednu
z nich přečetli.

Hans Christian Andersen je
dánský spisovatel, který žil v 19.
století (1805 - 1975). Mezi jeho
nejznámější pohádky patří
Princezna na hrášku, Ošklivé
káčátko, Císařův slavík,
Císařovy nové šaty, Statečný
cínový vojáček, Křesadlo a Malá
mořská víla. Ne všechny jeho
pohádky končí úplně šťastně.
Noc s Andersenem je tedy
takovou oslavou čtení
a připomínání tohoto slavného
spisovatele. Akce se u nás

ve škole koná již po řadu let
s přespáním. Letošní noc
s Andersenem byla zaměřena
na pohádku Pejska a kočičky.
Skupiny žáků chodily po třídách
a v každé třídě plnily nějakou
aktivitu. Například vaření
s pejskem a kočičkou
nebo tancování. Po skončení
aktivit, se žáci vydali do tříd,
kde se navečeřeli (naštěstí ne
jako pejsek a kočička :)). Pak už
byla volná zábava, poslouchaly
se písničky, koukalo se na filmy

a dělaly blbosti. Okolo 11.
hodiny večer byla večerka.

autor článku:
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Pokračování rozhovoru s Leny ze 
Semiramisu

Proč se Vaše organizace
jmenuje Semiramis?
Nejsem si jistá, zda to napíšu
zcela správně, ale co si pamatuji:
To je taková pověst o dávných
dobách jednoho království, ještě
za dob, kdy bylo přijatelné
dělení lidí na ty, kdo můžou
něco říkat a někam vstoupit a na
ty, kteří byli vlastně otroky
a nesměli nic a už vůbec ne se
přibližovat k paláci královny.
Královna Semiramis se to ale
rozhodla změnit a nechala blízko
svého paláce postavit nádherné
zahrady, do kterých nechala
otevřený vstup opravdu všem
lidem v království, i těm, kteří
měli na taková místa zákaz
vstupu. Tahle královna si totiž
myslela, že jsou si všichni lidé
rovni, že všichni si zaslouží

krásu jejích zahrad a její zájem.
No a protože my v naší
organizaci si také myslíme, že
by všichni měli mít možnost být
šťastní, pojmenovali zakladatelé
naši organizaci SEMIRAMIS
po této královně.
Kolik vám je? Je mi 24 let.

autor článku:
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autor článku:
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Rozhovor - s Leny ze Semiramisu

Jak dlouho pracujete v téhle
společnosti?
Ve společnosti SEMIRAMIS
pracuji druhým rokem.
Proč jste si vybrala zrovna
tuto práci?
Baví mě práce s dětmi, která
není nikdy stereotypní. Také si
myslím, že lidé, kteří dobře
pracují s dětmi, jim mohou
skutečně pomoct v jejich cestě
životem a trochu tím změnit svět
k lepšímu. Konkrétně prevence
rizikového chování mě zaujala,
protože jsem jako střední školu
studovala veřejnoprávní obor,
kde jsem se dotkla důsledků
rizikového chování a jeho vlivu
na společnost, proto mi tahle
práce skutečně dává smysl.
Jaké to bylo poprvé mluvit
před dětmi?
Samozřejmě jsem měla trochu

trému a styděla jsem se.
Vždycky mám snahu, aby můj
projev děti zaujal a chtěly se
mnou mluvit, takže mírnou
trému mám úplně při každém
bloku. :)
Co Vás nejvíce baví na Vaší
práci?
To, jak je skutečně každé setkání
a každá třída jiná. Dotýkají se
mě problémy každého dítěte,
které se mi přijde s něčím svěřit
a snažím se mu porozumět
a pomoct, jak nejlíp umím. Dost
často nad tím pak přemýšlím
ještě další dny a když má být
po půl roce další setkání, těším
se, až se dozvím, jak se ten
človíček se svojí obtížnou
situací zvládl poprat.

autor článku:
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Výstava školákem ve válečných letech

foto: Naďa Seifertová foto: Naďa Seifertová

Dne 26. dubna 2018 proběhla
v atriu radnice v Milovicích
vernisáž k putovní výstavě
"Školákem ve válečných
letech". Milovice byly tak
do 11. května 2018 dalším
místem, kde jste se mohli vrátit
v čase do školního prostředí let
1938 - 1945.
 
Díky vedoucím projektu
ze Základní školy T. G.
Masaryka v Milovicích, paním
učitelkám Leoně Mikušové
a Janě Třetinové se atrium
milovické radnice proměnilo
částečně v dobovou školní třídu,
ve vitrínách jste si mohli
prohlédnout historické
dokumenty, učebnice, tisk atp.,
které byly zapůjčeny
z Polabského národopisného
muzea v Přerově nad Labem.
 
Součástí vernisáže byl bohatý
program připravený účastníky
projektu; vernisáže se zúčastnili
též dva pamětníci, kteří chodili
do milovické školy v době

okupace a kteří se díky projektu
stali dnes nedílnou součástí
života mladých badatelů a celé
školy.
 
Činnost žáků školy a také jejich
dvou paní učitelek podpořil
svým projevem starosta města
Milovice, Ing. Milan Pour,
historii projektu pak připomněl
Mgr. Jan Špringl, vedoucí
vzdělávacího oddělení
Památníku Terezín, jedné
z několika organizací, které stojí
za vznikem projektu.
Děkujeme škole, paním
učitelkám a hlavně žákům
zapojeným do projektu za jejich
úžasnou práci!
 
Naděžda Seifertová, Památník
Terezín
 
 
 
 
 
Vyhlášení vítězů soutěže
k výstavě Školákem

ve válečných letech
 
Děkujeme všem, kteří svou
přítomností na vernisáži
podpořili činnost našich žáků.
Jsme rádi, že řada dalších
návštěvníků naši výstavu shlédla
ve dnech následujících. A máme
milou povinnost zveřejnit zde
vítěze soutěže k výstavě.
Správně vyplnily soutěžní
kartičku a byly vylosovány tyto
dámy: Nikol Lennerová,
Zdeňka Hájková, Jana
Priehodová. Všem třem
gratulujeme a prosím kontaktujte
nás prostřednictvím mailu:
jana.tretinova@zsmilovice.cz
k domluvě ohledně předání
výhry.
Jana Třetinová a Leona
Mikušová, vyučující
 
Postřehy žáků k průběhu
projektu:
"Říkáte si, jak takového
pamětníka najít? Vždyť
od konce druhé světové války
uplynulo více než 70 let.

Oslovili jsme naše prarodiče či
praprarodiče, poprosili o totéž
své spolužáky, ať se doma
babičky či dědy zeptají, kam
chodili do školy a v jakém
časovém období. A vyhlásili
jsme i veřejnou výzvu, která
byla úspěšná. Mailem se nám
ozval jeden takový školák
ve válečných letech."
" Až díky projektu jsem si mohla
prohlédnout prababiččin
památníček a vůbec poprvé mi
došlo, že babička chodila
do školy za války.“

autor článku:
JANA TŘETINOVÁ

Příroda

Přírodu můžeme vidět všude
kolem nás. V přírodě můžeme
potkat různé druhy zvířat, např.
veverku, vlka, srnku, myš,
jelena, lva, tygra atd.. Příroda je
součástí našeho života a člověk
je součástí přírody. Máme ale
pocit, že se na to často
zapomíná. Měli bychom si naši
Zem, svou přírodu chránit. Právě
proto se ve škole také pořádá
Den Země. Jde o akci, kdy si
výjimečnost přírody
připomínáme. Nemělo by to
pro nás ale platit pouze v tento
den, ale měli bychom podle

těchto nepsaných pravidel žít
po celý rok.
 
A přesto se mezi námi najdou
tací, co....
 
V Africe je koníčkem Trofejní
lov. Představíme Vám případ
lovce jménem Dawie
Groenewald. Je to proslulý
lovec, kterého obvinili a zatkli

na konci minulého roku
za kriminalitu týkající se
pytlačení nosorožců
a obchodování s jejich rohy.
Lidé to berou jako svůj koníček,
že divoké zvíře zabijí a pak se
s ním vyfotí. Pro nás naprosto
nepřijatelné a nepředstavitelné.

autor článku:
VERONIKA PĚREGOJOVÁ

třída 6.B
autor článku:

NELA VILDOVÁ
třída 6.B
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Luštění je zábava

Čeká Vás třeba osmihodinová
cesta na dovolenou nebo jen tři
hodiny vlakem k babičce
a dědovi na prázdniny?
Zpříjemněte si ji luštěním
křížovek. Když Vás už nebude
bavit luštění křížovek, zkuste
osmisměrky nebo Sudoku.
Ideální velikost formátu
křížovek či Sudoku nezabere
místo a vejde se do každé
kabelky nebo batohu. Jen si
nezapomeňte přibalit tužku...
a vlastně ještě něco :) Vaši
hlavu!
 
Křížovky jsou dnes pravidelnou
přílohou novin a i v dnešní době
moderních médií patří stále
k jednomu z nejpopulárnějších
druhů zábavy. Křížovky mají
na své luštitele jednoznačně
pozitivní vliv. Bystří mozkové
buňky, procvičují paměť a v
neposlední řadě rozšiřují nabyté
vědomosti.

V Evropě jsou nejrozšířenějším
druhem křížovek tzv. "švédské
křížovky", kdy je legenda (to, co
se má vyluštit) vepsána přímo
do políček. Naopak v Americe
se používá tzv. americká verze
křížovek, která pracuje
s legendou napsanou mimo
políčko. Cílem hádanky je
vyluštit tajenku, obvykle to bývá
nějaký citát, přísloví či vtip.
 
A jak je křížovka stará?
Podle některých zdrojů se první
křížovka objevila v tisku v roce
1913 a jejím údajným tvůrcem
byl Angličan Victor Orville
z Oxfordu, který se nudil
ve vězení. Zde prý přečetl
všechny knihy ze zdejší
knihovny a když už neměl co
číst, začal z nudy vymýšlet
různé hádanky.
Kdo byl ale první, nevíme.
O prvenství se hlásí
i Američané. Dle jejich tvrzení,

údajně první křížovku uveřejnil
americký učitel Arthur Wynne
taktéž v roce 1913 v novinách.
I v Čechách se snažili vytvořit
křížovku. Například paní
učitelka Mlada Antošová
z Prahy se o to pokusila již
v roce 1899 a křížovku
pojmenovala "Čapka z písmen."
 
My si pro Vás připravili Sudoku
a velmi jednoduchou křížovku -
dnes už víme, že amerického
typu :) Tedy legenda není přímo
v políčkách, ale stojí mimo
obrázek křížovky.
 
Zde jsou otázky:
1. Předmět, ve kterém se
připravuje školní časopis?
2. Období, ve kterém rostou
venku kytky?
3. Co je Tužka?
4. Co se používá při pohybu
kurzorem?
5. Co děláme na počítačích?

6. Jiný název pro slovo mluvit?
7. Na co píšeme pomocí rukou?
8. Co vidíš na obrázku
u křížovky?
9. Kdo na naší škole vyučuje
žurnalistiku?
10. Jiný název slova redaktor?

autor článku:
DAVID KOSJAK

třída 6.C

autor článku:
PAVEL LANDA

třída 6:C

Florbal
Florbal je kolektivní sport. Hraje
se na dva poločasy s dutým
míčkem a pomocí florbalové
hole. Má různé věkové
kategorie, ve kterých se hraje
jinak dlouho.
Hraje se ve 3 nebo v 5 hráčích
v poli, plus brankář. Brankář
při florbale nemá hůl, ale chytá
pouze tělem.
Za hlavní zemi, kde se hraje
florbal, je považována
Skandinávie. Florbal ale vznikl
v USA. Ve florbale se pořádají
mezinárodní turnaje, a to i v

České republice. Třeba jenom
v Praze se koná hned několik
největších mezinárodních
turnajů např. Czech Open,
Prague Games. V Brně zase
Hummel Cup Open Game.

autor článku:
VALENTÍNA SLAVÍKOVÁ

třída 6:B

autor článku:
KATEŘINA BERÁNKOVÁ

třída 6.B

Florbal

autor článku:
VALENTÍNA SLAVÍKOVÁ

třída 6:B
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Rozhovor - Lenka Slavíčková

foto: Archív Lenky Slavíčkové foto: Archív Lenky Slavíčkové

Ahoj Leni,
jsme rádi, že si na nás uděláš čas
a poskytneš nám rozhovor
do Tužky J
 
1. Kolik je Ti let? Je mi 14 let.
2. Do které třídy chodíš?
Chodím do 9.B.
3. Co děláš za sport? Hraji
rugby.
4. Baví Tě to, co děláš? Baví
a moc. Kdyby mě to nebavilo,
tak to nedělám.
5. Jaké jsi měla, Leni,
vysvědčení? Jde skloubit
úspěch ve sportu s úspěchem
ve škole? Na vysvědčení jsem
měla dvě dvojky. Úspěch
ve sportu a ve škole se skloubit
dá, a hlavně se to skloubit musí.
6. Baví Tě škola? Který
předmět nejvíce? Já myslím, že
škola baví málo koho. Nedá se
říct, že mě škola úplně nebaví,
ale učit se mi nedělá problém.
Nejvíce mě asi baví matematika,
fyzika a samozřejmě tělocvik.

7. Líbí se Ti v naší škole? V
naší škole se mi líbí. Je hezká
a oproti jiným školám moderně
zařízená.
8. Co bys ve škole neměnila
a co naopak ano? Naše škola se
mi moc líbí a nenapadá mě nic,
co bych chtěla změnit.
9. Na jakou střední školu se
chystáš? Chystám se
na elektrotechniku, popřípadě
technické lyceum.
10. Máš nějaký jiný koníček
než sport? Ráda si čtu,
nebo vyrábím různá přání
z papíru.
11. Získala jsi už někdy první
místo? V čem? Kdy? Ano,
první místo v rugby už jsem
získala, ani nevím kolik jich
bylo. Pro mě je nejdůležitější to
z letošních prázdnin, když jsem
s Českou dívčí reprezentací
vyhrála turnaj Olympijských
nadějí v Polsku.
12. Jak dlouho sportuješ?
Sportuji od malička. Rugby hraji

od šesti let, takže je to téměř
devět let, co sportuji.
13. Jak často musíš trénovat?
Moje tréninky se liší podle toho,
jestli je sezóna nebo není.
Na jaře a na podzim máme
trénink třikrát týdně a v neděli
zápas. V zimě máme tréninky
čtyřikrát až pětkrát týdně.
Do toho mám občas
reprezentační soustředění
a turnaje. Jednou do měsíce
mám tréninky touch rugby, což
je bezkontaktní forma rugby.
14. Máš nějaké zvířátko?
Mám. Je to kocour a jmenuje se
Mazlík.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B
autor článku:

MICHAL MICKA
třída 8.B :)

autor článku:
VERONIKA PĚREGOJOVÁ

třída 6.B
autor článku:

VALENTÍNA SLAVÍKOVÁ
třída 6:B

autor článku:
KATEŘINA BERÁNKOVÁ

třída 6.B

Setkání se spisovatelkou Klárou Smolíkovou

foto: Zuzana Carvová foto: Zuzana Carvová

Dnes Vám budu vyprávět, jak
jsme potkali spisovatelku Kláru
Smolíkovou. Poté, co jsme se
usadili, začala se nás ptát, jestli
víme, k čemu v knize slouží
Komiksy. Taky jestli víme, jaké

knihy ona sama napsala či kolik
toho víme o husitech.
Když jsme toto téma probrali,
představila nám svou knihu
"Spolkla mě knihovna“, kde se
hlavní protagonista s jeho

kocourem vydají do knihovny
a tam se začnou dít nadpřirozené
věci a vydají se napříč historií
písma.
Na konci programu jsme si
zahráli hru o knihovně. Moc se

mi to líbilo, jen byla škoda, že to
trvalo pouze tři vyučovací
hodiny.
 
Filip z 5.C
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ŠACHY přijít si je vyzkoušet, tak můžete.
Tři lekce jsou zdarma. Když na
šachy budete chodit třeba půl
roku a půjdou vám, tak budete
jezdit na turnaje (někdy i místo
školy :D). Šachy se mi hodí,
protože procvičují mozek,
a proto mi to ve škole více jde.

autor článku:
TOMÁŠ PROCHÁZKA

třída 7.B

foto: https://www.albi.cz/public/conte
nt-images/cz/product/7887.jpg

 
Šachy jsou můj kroužek,
na který chodím rád. Jsou
v pondělí od 16:30 až do 17:30
v budově, kde je Pizzérie PAT &
MAT na ulici 5. května.
Většinou hrajeme šachy, někdy
se učíme nové triky a nebo
hrajeme tzv. parabolky (hry
pro čtyři hráče). Šachy stojí 200
Kč na celý rok, což je velice
dobrá cena. Jestli budete chtít

APRÍL oběti žertíků stávali známí
a příbuzní, kterým se posílaly
seznamy na nákupy
neexistujících věcí. Jako třeba
bublinka do vodováhy, ohýbák
na cihly, žebřiny do žebříku atd.
Dnes se takovým žertíkům říká
"kanadské žertíky". Aprílové
žerty poslední dobou často
reagují na aktuální události
daného období. Například volba
prezidenta, počasí, politika apod.
Ve Francii se tento den nazývá
"poisson ďavril" podle toho, že
děti si vystřihnou rybu z papíru
a připevní ji na záda někomu,
kdo o rybě na svých zádech
nemá tušení. Oproti ČR je zde
žertování bráno vážněji. Osobně
mám Apríl celkem rád, letos se
mi ho bohužel podařilo
promeškat.

autor článku:
DAVID KOSJAK

třída 6.C

foto: http://img.radio.cz/pictures/gra
fik/1_april.jpg

Apríl se slaví 1. dubna. Někde se
slaví také 30. dubna, ale Apríl
tohoto data není tak znám. Apríl
k nám přišel ze zahraničí. První
písemná zmínka v Čechách apríl
zmiňuje kolem roku 1690
a zápis pochází od Bartoloměje
Chrystellia z Prahy. Předpokládá
se, že svátek vznikl jako reakce
na změnu ročního období,
ze smutné zimy na veselejší jaro.
V dřívějších dobách se jako

Vodácký kurz deváťáků

foto: Archív školy

foto: Archív školy

Trampolína hotova! Všichni žáci 
jsme nadšeni!

foto: Archív školy

A nejen žáci :)

foto: Archív školy
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Projekt SPOLUPRÁCE 7. C

foto: paní učitelka Šedová

Nejprve jsme se sešli
před školou jako celá třída.
Odložili jsme si věci a šli jsme
do přírody. V přírodě jsme měli
pár zastávek, kde jsme hledali
„kešky“ a plnili pokyny (úkoly)
učitelů a hráli různé hry. Cesta
byla občas bolavá a zarostlá
kopřivami. Po tom nás ale
čekala pěkná odměna. Šli jsme
na bowling. Bowling nás bavil.
Poté jsme šli do školy, kde jsme

si vzali věci a šli do mateřského
centra, kde jsme si objednali
pizzu a šli se společně najíst.
K večeru nám paní učitelka
pustila film, který nás velice
zaujal a mnohé i rozbrečel.
Ráno jsme měli v programu
připravit pro děti z Lesní školky
různé úkoly a stanoviště.
K vidění bylo prolézání, běh,
hledání papírků a další zábavné
věci. Děti si to moc užily a jako
poděkování nám zazpívaly.
Na konec tohoto stmelovacího
kurzu jsme šli do Mirákula, kde
jsme se mohli vykoupat a užít si
den na plno.
 
Kačka Roubíčková, Adélka
Kačalová

Spolupráce třídy 7. C - Bowling

foto: paní učitelka Šedová

Rozhovor s JANINOU z Robinsonova ostrova 11) Jaké země jsi navštívila?
Kuba, Dánsko, Kanada, Filipíny,
Rakousko, Itálie, Francie,
Španělsko.

autor článku:
IVONA ŠTYCHOVÁ

třída 8.B

autor článku:
MICHAL MICKA

třída 8.B :)foto: http://img.cz.prg.cmestatic.com/
media/images/600x338/Feb2018/210

0457.jpg?d41d
 
 
1) Kolik Ti je let? :-) Je mi
téměř 29 let.
2) Jaké je Tvoje zaměstnání
Pracuji jako asistentka
pedagožky a vychovatelka
ve školní družině (mám 2
úvazky).
3) Jaké školy jsi vystudovala?
Vystudovala jsem pedagogickou

školu v Litoměřicích.
4) Proč ses přihlásila do RO?
Do RO2 jsem se přihlásila,
protože mi spousta mých
vrstevníků dávala najevo, že
pravý a hodnotný život je vdát
se, mít děti a přestat blbnout.
A to není pravda! :-) Dalším
důvodem bylo obdivování kultu
americké verze.
5) Jaký máš názor na ostatní
"Robinzony"? Radim - hraje
výborně, ale pro mě je to
vekslák a nerozumím si s ním.
Katka K. - silná na těle, v hlavě
i ve společnosti. Mam ji moc
ráda.
6) Jaký byl Tvůj největší
dětský sen? Být krásná, tak blbě
a stereotypně (= mít megaprsa
a být bez beďarů). Až teď se

znova učím, že jsem skvělá, že
jsem se perfektní (vizuálně
rozhodně) už narodila. Nejen já,
ale my všichni :-)
7) S kým z RO se nejčastěji
vídáš? Jsem ze severu a tak
nemám příležitost se
s Robinsony a s Robinsonkami
vídat. Ráda ale vidím Ondřeje
a Katku.
8) Jakou hudbu nejčastěji
posloucháš? Mám ráda Florence
And the machine a Against me.
Taky Foo Fighters jsou boží!
9) Máš nějaký životní cíl?
Nemít cíle :-) Chci si užívat
bez cílů a ne, až dosáhnu toho
nebo onoho.
10) Které místo na světě bys
chtěla navštívit? Víš, že ani
nevím ...

Spolupráce třídy 7. C - Bowling 2

foto: paní učitelka Šedová

Razítko kapličky sv. Kateřiny v 
zaniklé Mladé

foto: Jana Třetinová

Letošní zima je snad konečně
za námi a my se opět můžeme
těšit na výlety do přírody.
Milovice mají jedno nesporné
plus, dostatek zeleně
v samotném městě i v jeho okolí.

Rádi bychom Vám doporučili
výlet na jedno odpoledne
do nedaleké zaniklé obce
Mladá.
Novinkou tohoto jara je, že
ve spolupráci s městem Milovice
bylo vyrobeno razítko kapličky
sv. Kateřiny. Pokud se
do zaniklé Mladé vypravíte
na výlet, můžete si u kapličky
sv. Kateřiny orazit nákres
kapličky. S obrázkem (razítkem)
můžete navštívit Turistické
informační centrum Milovice,
kde za předložení razítka
(doložení vaší návštěvy
v zaniklé obci Mladá) získáte
drobný dárek.


